
 
8. sept. 2015 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål: 

Hvilke planer foreligger der omkring forbedring af havneanlæg i de store fiskeriområder i 

Nordgrønland? 

(Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut) 

 

Begrundelse: 

I rigtig mange år - ikke mindst i Nordgrønlands største fiskeriområder, er der ikke foretaget forbed-

ringer af havneanlæggene rigtig mange steder.  

 

Heri er inkluderet Kangaatsiaq. Desværre er det således, at havneanlægget er så uhensigtsmæssigt 

placeret, at dette hvert år medfører store ekstraordinære omkostninger når både forliser.   

 

Herudover, er det ligeledes et stort problem, at de ringe kajanlæg, gør det besværligt, at håndtere 

passagerer og gods til og fra land. 

 

Havneanlægget i Uummannaq er en del af disse. Her sker det jævnligt, at større massive isbjerge 

kælver, hvor masser af kutter og joller ødelægges fra de massive bølger. De forannævnte steder som 

jeg kom ind på, er de mest udsatte kajanlæg, der trænger mest til udbedring, herudover er der 

selvsagt en række andre kajanlæg, der er dårligt placeret, som andre har mere kendskab til, hvorfor 

jeg vil lade andre om, at komme ind herpå. 

. 

 


